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Vážení spoluobčané,

letošní předposlední číslo Informačního zpravodaje se Vám dostává do rukou na přelomu 
měsíců října a listopadu, právě těsně po volbách do Zastupitelstva obce Vavřinec. Z nich 
vzešlo na další čtyřleté období nové 15členné zastupitelstvo. Členům zastupitelstva, jimž 
právě mandát skončil, bych chtěl tímto poděkovat za práci, kterou věnovali při správě naší 
obce. Poděkování rovněž patří i paní účetní Janě Přikrylové, kronikářce obce Mgr. Anně 
Pokorné, a všem dalším občanům, kteří buď pracovali v jednotlivých komisích a výborech 
nebo se podíleli za uplynulé čtyřleté období při organizačním zajištění investičních akcí, ale 
i ostatních společenských a veřejně prospěšných akcí v jednotlivých místních částech obce. 
Během uplynulého volebního období investovala naše obec do svého rozvoje nemalé finanční 
prostředky. Část z nich přispěla ke zlepšení infrastruktury v obci, část byla investována do 
přípravy dalších akcích, které jsou v současné době připravované k realizaci. Menší část 
však také přispěla k podpoře spolkové činnosti. Naší snahou v posledních dvou letech bylo 
připravit takové projekty, které budou podpořené z fondů EU. Tato možnost se již nebude 
v budoucnu opakovat a tak je logické, že to byl náš hlavní cíl.

Uvnitř zpravodaje je umístěna mimo jiné i statistika účasti jednotlivých členů 
Zastupitelstva obce na jeho schůzích. Ta dokládá, že menší účast měli především ti členové, 
kteří pravidelně směnují, což bylo logické, protože se podaří jen výjimečně svolat schůzi 
zastupitelstva tak, aby účast byla stoprocentní. Jedním z nich byl i pan Marek Jarůšek, který 
vedle zaměstnání u HZS Blansko byl současně od roku 2005 i členem reprezentačního 
družstva ČR v požárním sportu profesionálních hasičů. Asi většina z Vás zaznamenala 
v regionálním tisku, že Marek již v reprezentaci skončil a tak bych mu chtěl touto cestou 
poděkovat za vzornou reprezentaci naší obce a popřát mu do dalšího života především 
zdraví, radost ze dvou synů a úspěch v osobním životě i v zaměstnání.

V minulém zpravodaji jsem vyjádřil naději, že se nám podaří získat dotaci na 
výstavbu sběrného dvora. Dnes mohu tuto skutečnost potvrdit, protože ve čtvrtek 14. října 
letošního roku podepsal ministr životního prostředí rozhodnutí o schválených projektech, 
mezi nimiž je i dotace pro naši obec ve výši cca 15,1 mil. Kč. Výstavbou sběrného dvora se 
nám podstatně zlepší podmínky pro nakládání s odpady a věřím, že tato skutečnost přispěje 
ke zlepšení životního prostředí na území naší obce.

Také v tomto zpravodaji se musím zmínit i o aktuálním stavu momentálně největší 
akce financované mimo jiné i za pomoci dotací, tedy rekonstrukci KD Veselice. Ke konci 
měsíce října jsou těsně před dokončením stavební práce, kterými bude dokončena hrubá 
stavba. Před dokončením je nová střecha nad cca 1 polovinou zastavěné plochy budovy, 
probíhají práce na vstupním schodišti do nové knihovny, vnitřní prostory nové hasičské 
zbrojnice dostávají nové omítky, zanedlouho budou v části budovy osazena nová okna 
a venkovní dveře, pak budou následovat další práce, jako instalace otopné soustavy, rozvody 
el. energie, vody apod. Pevně věřím, že se podaří I. etapu rekonstrukce dokončit podle plánu, 
tedy nejpozději do konce roku 2011.

Závěrem mně dovolte, abych Vám popřál především klid do blížícího se období 
Adventu a rodinnou pohodu.

Miloslav Novotný, starosta obce
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USNESENÍ RO VAVŘINEC ZE SCHŮZE 11. 8. 2010

• Rada obce bere na vědomí Rozhodnutí MMR ČR na poskytnutí dotace ve výši 300 tis. 
Kč na novou hasičskou zbrojnici ve Veselici budovanou v rámci I. etapy rekonstrukce 
KD Veselice.

• Rada obce bere na vědomí sdělení ze Státního fondu životního prostředí ČR, že žádost 
obce o dotaci na výstavbu sběrného dvora ve Veselici byla tzv. akceptována, tj., že splňuje 
všechny náležitosti a bude předložena k dalšímu projednávání.

• Rada obce schvaluje Rozpočtové opatření č. 5/2010 ve výši 48,6 tis. Kč Kč na straně 
příjmů a 90,6 tis. Kč na straně výdajů.

• Rada obce navrhuje Zastupitelstvu obce Vavřinec projednat na jeho nejbližší schůzi 
poskytnutí daru ve výši 20 000 Kč některé z postižených obcí na Liberecku.

USNESENÍ RO VAVŘINEC ZE SCHŮZE 25. 8. 2010

• Rada obce bere na vědomí žádost pí. Světlany Štrajtové, bytem Salmova 18, Blansko, 
o pronájem obecního bytu ve víceúčelové budově ve Vavřinci.

• Rada obce souhlasí s ukončením nájemní smlouvy č. 4/2008 v bytové jednotce č. 2, 
umístěné ve víceúčelové budově ve Vavřinci, dohodou k datu 31.8.2010 a současně schva-
luje pronajmutí uvedené bytové jednotky pí. Věře Peterkové, bytem Blansko, Údolní 7. 
V případě, že jmenovaná nebude s uzavřením smlouvy souhlasit, bude smlouva o nájmu 
uzavřena s pí. Světlanou Štrajtovou, bytem Blansko, Salmova 18.

• Rada obce bere na vědomí zápis ze schůze Osadního výboru Vavřinec konané dne 
28. 7. 2010.

• Rada obce bere na vědomí oznámení Katastrálního úřadu v Blansku o vyhlášení platnosti 
obnoveného katastrálního operátu na k. ú. Suchdol v Moravském krasu.

• Rada obce bere na vědomí oznámení registračního úřadu při MěÚ Blansko o zaregistro-
vání 2 kandidátek pro volby do Zastupitelstva obce Vavřinec v termínu 15. – 16. 10. 2010.

• Rada obce schvaluje Rozpočtové opatření č. 6/2010 ve výši 44,4 tis. Kč na straně příjmů 
a 69,4 tis. Kč na straně výdajů.

• Rada obce bere na vědomí informaci starosty obce z jednání na VAS a. s. Boskovice, svolané 
za účelem projednání návrhu projektanta z firmy PROVO spol. s r. o., ohledně změny trasy 
vodovodního přivaděče od Blanska do Veselice. Současně bere na vědomí informaci o tom, že 
u této akce bude upuštěno od trasy vedoucí v účelové komunikaci Obůrka – Veselice přes lokalitu 
Podvrší a bude prověřena nová trasa z Obůrky přes Těchov do Veselice přes lokalitu Královka.

• Rada obce bere na vědomí informaci starosty obce z jednání na ČS a. s, pobočka Blansko, 
ohledně návrhu smlouvy o úvěru na předfinancování I. etapy rekonstrukce KD Veselice. 
Z jednání vyplynulo, že do pondělí 30.8.2010 obdrží obec návrh této smlouvy a ten bude 
projednaný na schůzi ZO dne 1.9.2010.
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• Rada obce bere na vědomí informaci starosty obce o skutečnosti, že Rada JMK projednala 
a předloží Zastupitelstvu JMK k projednání na jeho schůzi v pátek 3.9.2010 návrh daru ve 
výši 100 tis. Kč za získání Modré stuhy za společenský život v soutěži VESNICE ROKU 
2010 a 15 tis. Kč v soutěži JIHOMORAVSKÝ KRAJÁČ.

• Rada obce schvaluje poskytnutí peněžitého daru ve výši 2 000 Kč pí. Jaroslavě Celé, 
bytem Veselice 68, za propagaci obce v soutěži Jihomoravský krajáč, kde získala cenu za 
2. místo s potravinou s názvem Bramborové zahybáky.

• Rada obce doporučuje Zastupitelstvu obce Vavřinec projednat a schválit poskytnutí dotace 
TJ Vavřinec ve výši 4 950 Kč za poskytnutí občerstvení členům fotbalových mužstev 
a oficiálním hostům při slavnostním otevření nového travnatého hřiště ve Vavřinci.

• Rada obce schvaluje návrh smlouvy o budoucí smlouvě mezi obcí a manželi Kuncovými 
z Blanska na směnu pozemků pro výstavbu nového chodníku vedoucí podél místní komunikace 
před jejich RD, který budují ve Vavřinci na pozemku p. č. st. 190, k. ú. Vavřinec na Moravě.

USNESENÍ ZO VAVŘINEC ZE SCHŮZE 1. 9. 2010

• Zastupitelstvo obce schvaluje finanční dar ve výši 4 950 Kč občanskému sdružení 
TJ Vavřinec za poskytnutí občerstvení hráčům fotbalových mužstev a oficiálním hostům 
při slavnostním otevření nového travnatého fotbalového hřiště ve Vavřinci.

• Zastupitelstvo obce Vavřinec schvaluje Rozpočtové opatření č. 7/2009 ve výši 1 010 tis. Kč 
na straně příjmů a 5 060 tis. Kč na straně výdajů.

• Zastupitelstvo obce schvaluje finanční dar ve výši 20 000 Kč, který bude poskytnut vybrané 
obci v Libereckém kraji postižené povodní začátkem srpna 2010.

• Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu o úvěru č. 0290543459 mezi obcí a společností 
Česká spořitelna, a. s, Praha 4, Olbrachtova 1929/62, 14000 Praha, na přijetí úvěru ve 
výši 4 050 tis. Kč na předfinancování akce – I. etapa rekonstrukce KD Veselice.

USNESENÍ RO VAVŘINEC ZE SCHŮZE 29. 9. 2010

• Rada obce schvaluje Darovací smouvu mezi obcí a JMK na peněžitý dar ve výši 115 tis. Kč 
jako ocenění dosaženého výsledku v soutěži Vesnice Jihomoravského kraje 2010 (Modrá 
stuha za společenský život a 2. místo v soutěži Jihomoravský krajáč).

• Rada obce bere na vědomí žádost pí Marie Buchtové, bytem Šošůvka 191, o zařazení do 
pořadníku na přidělení obecního bytu s čímž souhlasí.

• Rada obce bere na vědomí žádost pí Dity Gažové, bytem Adamov, o zařazení do pořadníku 
na přidělení obecního bytu s čímž souhlasí.

• Rada obce bere na vědomí žádost o prodloužení termínu zahájení stavby, podanou Janem 
Novotným, bytem Veselice 70.
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• Rada obce schvaluje Rozpočtové opatření č. 8//2010 ve výši 92,5 tis. Kč Kč na straně 
příjmů i výdajů.

• Rada obce navrhuje Zastupitelstvu obce Vavřinec projednat na jeho nejbližší schůzi úpravu 
OZV o místních poplatcích – zákaz prodeje v prostoru u plakátovací plochy ve Veselici 
u čp. 51.

ÚčASt ZAStUpItElŮ

Příjmení, jméno Účast v %
Horský Radim 71,5
Jarůšek David 81,0
Jarůšek Marek 57,1
Jíchová Milena 55,0
Kakáč Jan 100,0
Kouřilová Dana 76,2
Mikulášek Miloslav, ing. 85,7
Nečas Alois 90,5
Nedoma Miroslav, ing. 66,7
Novotný Miloslav 100,0
Opustil Jiří, ing. 76,2
Sedláčková Jitka, ing. 95,2
Sedlák Josef, ing. 90,5
Skotáková Vladislava 61,7
Štolpa Aleš 95,2

USNESENÍ ZO VAVŘINEC 
ZE SCHŮZE 8. 10. 2010

• Zastupitelstvo obce bere na vědomí zprávu 
místostarosty obce z jednání rady obce za 
období od poslední schůze zastupitelstva 
obce.

• Zastupitelstvo obce bere na vědomí zprávu 
předsedy Finančního výboru o hospodaření 
obce za uplynulé období roku 2010.

• Zastupitelstvo obce Vavřinec schvaluje 
Rozpočtové opatření č. 9/2010 ve výši 
255,5 tis. Kč na straně příjmů a 275,5 tis. 
Kč na straně výdajů.

• Zastupitelstvo obce bere na vědomí zprávu 
starosty obce o činnosti Zastupitelstva obce 
za volební období 2006 – 2010.

• Zastupitelstvo obce schvaluje dodatek č. 1 
k OZV o místním poplatku.

VýSlEdky kOMUNÁlNÍCH VOlEb

konaných ve dnech 15. a 16. října 2010

SNK Vavřinec-Veselice-Suchdol – Volební strana č. 1

P. č. Příjmení, jméno Počet hlasů Mandát člena  
ZO Vavřinec

1. Zmeko Pavel 184 ANO
2. Horský Radim 217 ANO
3. Skoták Alois 161 ANO
4. Kakáč Jan 168 ANO
5. Blézl Aleš 184 ANO
6. Nečas Alois 198 NE
7. Souček Jiří 150 NE
8. Štolpa Radek 181 NE
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9. Jíchová Milena 168 NE
10. Kutil Libor, ing. 216 ANO
11. Kovařík Petr 189 NE
12. Kouřilová Dana 167 NE
13. Přibyl Miroslav 177 NE
14. Vybíhal Jiří 174 NE
15. Musil Miroslav, ing. 215 ANO

Sdružení nezávislých kandidátů – Volební strana č. 2

P. č. Příjmení, jméno Počet hlasů Mandát člena  
ZO Vavřinec

1. Novotný Miloslav 251 ANO
2. Sedlák Josef, ing. 255 ANO
3. Mikulášek Miloslav, ing. 247 ANO
4. Opustil Jiří, ing. 188 ANO
5. Hájková Olga 227 ANO
6. Jarůšek Marek 260 ANO
7. Ošlejšek Radomír 188 ANO
8. Skotáková Vladimíra 230 ANO
9. Jarůšek David 221 NE
10. Závodník Petr 194 NE
11. Babka Jiří, ing. 194 NE
12. Sedlák Martin, ing. 187 NE
13. Nečas Martin 182 NE
14. Němcová Hana, Mgr. 233 NE
15. Němec Lubomír 186 NE

VOLEBNÍ ÚČAST
Volební okrsek č. 1 – Vavřinec

Počet zapsaných voličů Vydané obálky Volební účast Odevzdané obálky 
326 212 65,03 % 209

Volební okrsek č. 2 – Veselice
Počet zapsaných voličů Vydané obálky Volební účast Odevzdané obálky 

214 145 67,76 % 145

Volební okrsek č. 3 – Suchdol
Počet zapsaných voličů Vydané obálky Volební účast Odevzdané obálky 

143 96 67,13 % 96
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pOděkOVÁNÍ

Vážení přátelé obce Heřmanice, dovolte nám, vděčným občanům obce, poděkovat za 
Vaši mimořádně obětavou pomoc při likvidaci škod vzniklých po ničivé bleskové povodni, 
která na nás nečekaně udeřila v prvních srpnových dnech letošního roku.

Bez Vás, nezištných lidí z Čech, Moravy a Slezska, bychom materiální škody zcela jistě 
nedokázali zvládnout.

Ještě jednou Vám děkuji za vaši velkou morální, materiální a finanční podporu jménem 
svým, zastupitelů obce a všech obyvatel Heřmanic.

Děkujeme!

dOdAtEk k člÁNkU 75. lEt Od ZbUdOVÁNÍ SOCHy SV. VAVŘINCE

Po konzultaci s autorem článku p. Rostislavem Burgetem i pamětníkem této slavnosti 
p. Antonínem Štolpou čp. 61 sděluji následující.

Hlavní iniciátorkou zakoupení sochy byla paní Terezie Vašíčková z čp. 42. Tato vzácná 
žena se do Vavřince přivdala z Orlovic a stala se iniciátorkou kulturního dění v obci. Organi-
zovala překrásná divadelní představení na vysoké ochotnické úrovni, starala se o zvelebení 
místní kapličky, zapojila se do průběhu lidových zvyků jako ostatky, májové pobožnosti, 
poděkování za dokonanou žeň. Pekla, vařila a po všech stránkách řídila venkovské svatby 
(žádost o požehnání rodičů, příchod od obřadu atd.). Rozuměla i chovu zvířat, pomáhala 
na svět kůzlátkům i jehňátkům. I když měla dosti práce s vlastní domácností a výchovou 
dětí, dokázala si najít čas i pochopení pro spoluobčany; proto si myslím, že si zaslouží naši 
úctu, alespoň ve vzpomínce. Paní Ludmila Vašíčková z čp. 55 byla naší rodačkou a svůj 
život dožila jako paní Novohradská na Nových Dvorech. Tolik na vysvětlenou.

Mgr. Anna Pokorná, kronikářka obce

Vladimír Stříbrný, starosta obce

ZpRÁVy Z kNIHOVNy VE VESElICI

ROZlOUčENÍ S pRÁZdNINAMI
V sobotu 28. srpna jsme se společně s dětmi rozloučili s prázdninami. Nejdříve si děti 

zahrály „šipkovanou“ – vydaly se po neznámé trase, která je zavedla na jednotlivá stanoviště, 
kde plnily zapeklité úkoly. Bylo jich nachystáno celkem dvacet, a to jak pro malé, tak i pro 
starší děti. Cesta lesem a mezi poli nás postupně dovedla na hřiště u Svazarmu, kde jsme si 
všichni opekli párky. Potom již zavládla volná zábava. Kluci s panem starostou hráli fotbal, 
hrál se také volejbal, badminton, házeli jsme si s létajícím talířem a ti nejmenší se vyřádili 
na houpačkách, prolézačkách a skluzavce. Počasí nám přálo a dle reakcí dětí se akce vydařila.

Poděkování za pomoc při chystání trasy šipkované patří Filipovi Fabiánkovi a Davidovi 
a Ondrovi Němcovým.
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VyHlÁšENÍ VýtVARNé SOUtěžE
V sobotu 2. října proběhlo v knihovně vyhlášení letní výtvarné soutěže „NAMALUJ 

SI PRÁZDNINY“. Na setkání byly nachystány nejen pěkné ceny a diplomy, ale i malé 
občerstvení a promítání pohádky. Děti do soutěže vytvořily 23 krásných obrázků, na kterých 
namalovaly své prázdninové zážitky od koupání v bazénu, dovolené pod stanem nebo 
u moře až po návštěvu hradů a jiných míst u nás i v zahraničí. Bylo velmi těžké vybrat ty 
nejpěknější. A jak soutěž dopadla?

1. místo –  Štěpán Jarůšek, Veselice
2. místo –  Daniel Opustil, Veselice
3. místo –  Tomáš Fabiánek, Veselice

1. místo –  Tereza Kašpárková, Suchdol
2. místo –  Kateřina Rybářová, Suchdol 
  a Marie Stehlíková, Veselice
3. místo –  Simona Němcová, Veselice

1. místo –  Jiří Plíhal, Veselice
2. místo –  Tereza Stloukalová, Veselice
3. místo –  Marie Fabiánková, Veselice
4. místo –  Karolína Stloukalová, Veselice

Všechny soutěžní obrázky jsou vysta-
veny v naší knihovně, kde budou k vidění 
do konce listopadu.

Výtvarná soutěž se uskutečnila v rámci projektu „Knihovna, ta nás baví“ za podpory 
Ministerstva kultury ČR.

Skřítci a strašidla z naší minulé výtvarné soutěže „Veselická strašidla“ ještě putují 
po výstavách uspořádaných Knihovnou Blansko pod názvem „Skřítci mezi námi“. 
Dosud už proběhly v Ráječku na II. setkání čtoucích rodin, dále v knihovnách Lysice, 
Ostrov u Macochy, Kotvrdovice, Rájec-Jestřebí, Blansko a také v boskovickém Arboretu 
Šmelcovna. Zatím naposledy bude možné skřítky zhlédnout 5.11. v Rudici u příležitosti 
zahájení Pohádkového lesa. Fotografie z některých výstav můžete vidět na webových 
stránkách jmenovaných knihoven a Knihovny Blansko.

CHyStANé AkCE: SOUtěž O NEjlEpšÍ ObECNÍ ZpRAVOdAj  
REgIONU MORAVSký kRAS A čERNOHORSkO

(putovní a soutěžní výstava obecních zpravodajů)

Knihovna ve Veselici a obec Vavřinec zahájí v listopadu 2010 putovní výstavu obecních 
zpravodajů našich regionů. Cílem této výstavy a soutěže je představit veřejnosti, že naše 
obce vydávají své zpravodaje, které určitě stojí za to si přečíst, trochu se inspirovat, vyměnit 
si zkušenosti a také se setkat a pohovořit. Obecní zpravodaje jsou v dnešní době nedílnou 
součástí života obcí, přinášejí informace nejen z oblasti samosprávy, ale seznamují také 
občany se společenským a kulturním děním. Snad každá obec nějaký zpravodaj vydává. 

Domníváme se, že tato výstava nabídne jednotlivým obcím možnost srovnání úrovně 
zpravodajů v regionálním měřítku a přinese inspiraci do další práce. Součástí naší výstavy 
bude i nesoutěžní prezentace obecních zpravodajů Rychnovska. Ty nám zapůjčila Knihovna 
u Mokřinky (obec Mokré), kde podobná výstava proběhla na jaře letošního roku.
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Soutěž proběhne ve dvou kategoriích:

Nejlepší obecní zpravodaj
Nejlepší zpravodaj města a městyse

Putovní výstavy se soutěžním hlasováním se budou konat v období od listopadu 2010 
do května 2011 v knihovnách Veselice, Němčice, Ráječko, Černá Hora, Kotvrdovice 
a Vilémovice.

Hlasovat o nejlepší zpravodaj budou občané a čtenáři v jednotlivých knihovnách. Dále 
bude také udělena Cena Obce Vavřinec, Cena Roberta Sedláka – za badatelskou činnost 
a Cena Týdeníku Zrcadlo – pro vylosovaného hlasujícího čtenáře.

Partnery výstavy budou:

Týdeník Zrcadlo (mediální partner)
MAS Moravský kras o. s.
Moravský zemský archiv Brno

Vyhodnocení a předání cen proběhne v květnu 2011 v nově otevřené knihovně ve Veselici. 
Tam se sejdou knihovníci z pořadatelských knihoven a představitelé zúčastněných obcí. 
Vystavené zpravodaje budou po ukončení soutěže uloženy v Knihovně ve Veselici a stanou 
se součástí nově budovaného knižního fondu regionální literatury Moravského krasu.

První z řady putovních výstav obecních zpravodajů proběhne od 20. 11. do 28. 11. v Místní 
knihovně Němčice. Ostatní termíny budou ve zpravodaji postupně zveřejňovány.

VÁNOCE V kNIHOVNě
V sobotu 27.11 se již potřetí sejdeme v předvánočním čase v naší knihovně, a to opět při 

výtvarném tvoření. Letos jsou pro děti nachystané barvy na sklo, fólie a stužky, ze kterých 
budeme vyrábět andílky a ozdoby na zavěšení do oken nebo na stromeček. Také si děti budou 
moci vyrobit svícen s čajovou svíčkou pro ozdobu svátečního stolu. Již tradičně budeme 
u našeho tvoření poslouchat koledy, povídat o Vánocích a ochutnávat cukroví. Nakonec si 
v knihovně nazdobíme stromeček.

Akce se uskuteční v rámci projektu „Knihovna, ta nás baví“ za podpory Ministerstva 
kultury ČR.

ZE žIVOtA VčEl
V sobotu 11.12. budou mít možnost občané se seznámit s problematikou včelaření. 

Lektorem bude ing. Rudlof Rybář, CSc, předseda Českého svazu včelařů základní organizace 
Sloup, který pohovoří o včelách a včelaření a současně budou mít možnost se účastníci 
této akce seznámit s výrobou perníku a jeho zdobením. Paní Emilie Klímová ze Suchdolu 
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předvede na této akci zdobení perníku, které si budou moci vyzkoušet i návštěvníci akce.

Také tato akce se uskuteční v rámci projektu „Knihovna, ta nás baví“.

CO SE jEště dějE V kNIHOVNě?

Výtvarné tvoření v naší knihovně.
V září byly pro děti do knihovny zakoupeny slupovací barvy na sklo, korálky a další 

doplňky na „korálkování“. Každý čtvrtek mají děti možnost z tohoto výtvarného materiálu 
tvořit pěkné věci, což v hojné míře využívají. Děvčata si už vyrobila náramky z paměťových 
drátků, korálky i náušnice. Někdy se k nim dokonce přidají i kluci, kteří pak svými výtvory 
obdarují maminky. Také barvy na sklo mají u dětí velký úspěch – pěknými obrázky už 
máme v knihovně oblepené okno. Na výtvarná čtvrteční tvoření začala jezdit i děvčata ze 
Suchdolu. Knihovna se tak stává nejen místem na půjčování knih, ale jakýmsi „komunitním“ 
centrem, kam mohou děti zajít, setkat se s kamarády, vybrat si a prohlédnout knížky, posedět 
u počítače nebo si něco pěkného vytvořit. S dětmi se již velmi těšíme na nové větší prostory, 
protože je nám často knihovna malá.

Regionální systém CLAVIUS REKS
V říjnu byl pro naši knihovnu nainstalován nový program CLAVIUS REKS, zakoupený 

z dotace od Ministerstva kultury ČR. Knížky se již nebudou evidovat ručně do přírůst-
kových knih, ale budou se zpracovávat do elektronické podoby. Program je propojený 
na Knihovnu Blansko, takže i půjčování knih z výměnného fondu se bude provádět 
prostřednictvím tohoto programu. Od listopadu bude postupně veškerý knižní fond vkládán 
do tohoto programu, který nám pak umožní nejen zjednodušit půjčování knih pomocí 
čtečky a čárových kódů, ale i provést jednoduchou revizi knih a statistiku výpůjček. Pro 
čtenáře pak bude přínosem přístup k on-line katalogu, ve kterém najdou veškeré knihy 
ve fondu naši knihovny. Dále si budou moci zjistit, zda právě kniha, kterou potřebují, 
není vypůjčená a kdy bude opět k dispozici.

Nové knihy
Knihovna ve Veselici dostala od soukromých dárců v letošním roce darem 78 kniž-

ních titulů. Jedná se knihy a brožury o regionu Moravský kras, beletrii, knihy pro děti, 
a na sedmdesát harlekýnek. Knihovna u Mokřinky (obec Mokré na Rychnovsku), se kterou 
jsme v letošním roce navázali spolupráci, nám věnovala knihy od nakladatelství Fragment 
a publikace vydané touto knihovnou. Všem dárcům za krásné knihy touto cestou děkuji. 
Našim čtenářům pak přeji pěkné chvíle strávené ve společnosti těchto knih, protože, jak kdysi 
řekl učený Seneca „Kniha je základem poznání, učitelem věků, vládcem království ducha“.

Knihovnice Olga Hájková
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VANdAlISMUS NEbO ObyčEjNÁ blbOSt?

Nějak nám ta roční období v tom koloběhu rychle ubíhají.
Podzim si nás už úplně omotal kolem svých barevných listů, na nedostatek vody jsme 

si tentokrát nemohli stěžovat ani v létě, sklizně obilí tentokrát za moc nestály a o modrém 
zlatě ani nemluvím.

Chodívám s pejsky téměř každý den za Suchdolskou skálu, takže mě ihned praštila 
do očí roztrhaná informační tabule u vavřineckého koupaliště. Velice rád a pozorně jsem 
pročítal všechny informace na několika informačních stanovištích ve Vavřinci a vždycky 
jsem si uvědomoval, kolik za tím stojí práce, znalostí a financí. A najednou přijde nějaký 
debil (s odpuštěním), umane si, že musí něco zničit, ať už díky alkoholovému opojení, 
neštěstí nebo kombinace obojího, a vrhne se na nejbližší kořist. Brzy na to jsem zaslechl 
v místním vysílání o krádeži okapů na autobusové zastávce, vzpomněl jsem si na skácenou 
lípu a popadl mě smutek a vztek.

Když nám brzy po nastěhování vykradli chaloupku, nevěřil jsem a nevěřím, že to byl 
někdo z Vavřiňáků, snažím se věřit, že ani krádež okapů a vandalismus nejsou dílem místních 
obyvatel. Dětem jsme vždy říkali, že tady jsou lidé hodnější a laskavější než ve velkých 
městech (o čemž jsem stále přesvědčen), ale nejsem zase natolik naivní, abych nevěděl, 
že všude mezi pšenicí roste i koukol. Ta se vždy lépe likviduje v menších množstvích než 
ve velkých lánech a tak, ať již se jedná o místní, nebo přivátou odjinud, ať si dá pozor, 
neboť pohár trpělivosti vždycky přeteče a potom…

Když jsem si již vytáhl takové černé téma, nezbývá, než abych se zmínil i o další 
nepříjemnosti, které si dlouhodobě všímám. Jedná se o řevnivost. Určitou nesnášenlivost 
mezi obcemi. A je zcela jedno, zdali je to mezi Brnem a Prahou nebo Vavřincem a Sloupem 
(příp. Suchdolem a Sloupem atd.) anebo, jak se teď s oblibou říká, mezi Horní a Dolní. „Ti 
Pražáci, Brňáci, Blanenšťáci, Vavřiňáci jsou blbí, pyšní, nenažraní…“ můžete zaslechnout 

kNIHOVNA VAVŘINEC

V pátek 3. září 2010 byla opět, po letní přestávce, pro naše čtenáře otevřena knihovna. 
Doba na vypůjčování knih je stále stejná v pondělí a pátek od 17:00 do 18:30 hodin a popla-
tek na rok činí 20 Kč pro dospělé, 10 Kč pro děti, studenty a důchodce.

Městská knihovna Blansko nám i letos umožňuje půlroční půjčení knih podle vlastního 
výběru. Momentálně vavřineckou knihovnu navštěvují ženy a děti, tomu odpovídá i výběr 
knih. Jedná se více o románky od autorek, které mají naše čtenářky v oblibě, než o detektivní 
a naučný žánr. Místo časopisu Napsáno životem odebíráme týdeník Tina. Po dohodě je také 
možné používat veřejný internet.

Od října se v knihovně schází kroužek ručních prací pro naše děvčata. Pod vedením 
Anety Nečasové kroužek pracuje každý druhý pátek od 17 hodin. Děti například navlékají 
šperky z korálků, vyrábějí dekorační předměty z ubrousků a oblázků, tvoří svícínky a podle 
vlastní fantazie si budou zpestřovat zimní večery. Kdo má zájem, může se přijít za námi 
zapojit nebo jen podívat. Na návštěvnost v knihovně se těší knihovnice

Alena Kakáčová
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(naštěstí ne často) v různých koutech republiky. Zde platí plně evangelijní: „Nehledej třísku 
v oku svého bratra, ale vytáhni ze svého napřed trám.“ Víme všichni, co napáchají pomluvy, 
závist, jak se z nich lehce rodí nenávist a nepřátelství. Nekažme si život. Vždyť jsme zde 
jenom chvilku. A tak se i s panem Hrušínským kochejme, sledujme vše krásné, co nám 
podzim, a nejenom on, nabízí.

Velice rád chodím po starých cestách v okolí Vavřince budovaných ještě v době roboty. 
Když jsme ve Vavřinci začínali, tak jsem na obecním úřadě zmínil, že bych se rád staral 
o Boží muka rozsetá kolem obce. Čas běžel a nějak jsem se k tomu nemohl rozhýbat. 
Jednou jsem šel kolem a ejhle – musel jsem si promnout oči, zdali dobře vidím. Boží muka 
opravená, vylíčená, obrázky, lavičky kolem, zasazené stromky. Zázrak? Svým způsobem 
ano, ale opět za tím stojí člověk, který má zájem, aby žil v pěkném prostředí. Když pro-
cházím v horkém létě a usednu na lavičku v milosrdném stínu Božích muk, představuji si, 
jak se budoucí kolemjdoucí budou těšit z krásných výhledů na Drahanskou vysočinu a to 
již ve stínu mohutných líp, příp. kaštanů.

Musím se ještě zmínit o zářijové Slavnosti medu konané ve Sloupě v předvečer pouti 
k Panně Marii Sedmibolestné. Byl jsem mile překvapen rozsahem akce, perfektní organizací, 
kulturními vstupy, no a jak již mě znáte, skvělou medovinou. U stánku, kde byl výběr, jaký 
jsem ještě neviděl (mandlová, hořká, ořechová medovina), jsem ochutnal výborný mok 
a s panem Rybářem domluvil předvánoční odběr většího množství. Pěkná tečka, že ano? 
Mně (a mojí ženě) se alespoň velmi líbila.

Miroslav Opatřil

SUCHdOl CUp 2010

Ranní rosa, slunce si protírá oči, řehtající „lajnovačka“ a pár obětavých pořadatelů. Takto 
začal čtvrtý den příprav a vlastně i Suchdol Cup 2010 v nohejbalu trojic.

Místní sportovně-odpočinkový areál „Na kopečku“ ožil 11.9.2010 v 9:00 hod. uvedenou 
sportovní akcí. Pořadatelství se ujal místní Sbor dobrovolných hasičů, jak je to v této osadě 
zvykem a ke cti této organizace.

Přihlášených 9 týmů bylo rozlosováno do dvou skupin. V základních skupinách se ode-
hrával boj o umístění do vyřazovacího „pavouka“. Již v této části turnaje se začaly rýsovat 
favorizované trojice a z důvodu lichého počtu účastníků i tým, jenž skončí na posledním 
místě.

K pohodě všech účastníků přispělo slunečné počasí, přátelské ovzduší, v rámci možností 
kvalitní hrací plocha a vybudované zázemí s barem.. Když začala docházet síla, doplňovali 
si nohejbalisté i přihlížející energii klobásou z udírny, pivem, limonádou či jinou pochutinou 
v baru „Verča“.

Po ukončení utkání v základních skupinách byla družstva doplněna do předem přichysta-
ného „pavouka“ a začalo jít do tuhého. Jak jsem se již zmiňoval, vykrystalizovali favorité a ti 
se měli teoreticky střetnout až v bojích o první čtyři místa. Dalo by se říci, že se tak i stalo. 
Úroveň jednotlivých utkání, tak i výkony jednotlivců šly strmě vzhůru. Vyřazovací „lité“ 
boje přilákaly i více přihlížejících. Čím dál více zájemců studovalo i průběžně doplňované 
údaje na nástěnce výsledků. Holt, Suchdol zachvátila nohejbalová horečka.
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Postupně výsledky utkání určily pořadí od devátého do pátého místa. Konečně přišlo 
to, na co všichni netrpělivě čekali od vlastního zahájení turnaje. Boj o postup do finále byl 
hodnotnou podívanou. Vězte, mezi těmito borci byli i dva hráči věkově od sebe vzdálení 
takřka 50 let. V týmu „Krby“ svými výkony oslnil 59letý Milan Jelínek. Oproti tomu nejmladší 
účastník 12letý Libor Kutil v rodinném týmu „Kutil“ přesvědčil svým výkonem všechny, že je 
velká naděje tohoto sportu. A právě tyto dva týmy svedly urputný boj o třetí příčku. Vrcholem 
celé akce byl finálový mač. Oba týmy předvedly velmi dobrou hru, plnou individuálních 
nohejbalových laskominek. Nejlepší nahrávka nebo smeč iniciovala hlášku „to byl dort!“.

Samozřejmě že vítěz může být jenom jeden. Také byl, co se týče sportovního výsledku 
dle níže přiložené výsledné tabulky turnaje Suchdol Cup 2010. Morálně, ale zvítězil každý, 
kdo se zúčastnil.

Při vyhlašování pořadí bylo poděkováno všem účastníkům, přihlížejícím a sponzorovi 
f. HOLUB Roman s. r. o středisko PROFIKRBY. V neposlední řadě obecnímu úřadu Vav-
řinec za zapůjčení ozvučovaní techniky, ponejvíce pořadatelům a baru „Verča“ za takřka 
domácí prostředí.

Co na závěr? Je to vlastně začátek nové tradice v osadě Suchdol. Příští rok pořadatelé 
chystají v jarních měsících nohejbalový turnaj Suchdol Cup dvojic 2011 a dále na sklonku 
léta II. Suchdol Cup trojic 2011.

Slunce pomalu zavírá oči a přikrývá se tmavou peřinou. Usínají dnešní zážitky, končí 
den a Suchdol Cup 2010 – AŤ ŽIJE SUCHDOL CUP 2011!!!

Radomír Ošlejšek

Pořadí týmů v Suchdol Cup nohejbal trojic 2010

1. Team 87
2. Rebel
3. Krby
4. Kutil
5. Suchdol II.

6. DREAM
7. ZBK Blansko
8. Tachov
9. Suchdol Junior Team

FlORbAlOVý kOUtEk

Nová sezóna je tady!
Zdravím příznivce florbalu a všechny čtenáře informačního zpravodaje. Prázdniny už 

jsou dávno za námi, školní rok v plném proudu a nová sezona amatérské florbalové ligy 
na tom není jinak. Letošní soutěžní ročník je rozšířen o jeden turnaj, takže jednotlivé turnaje 
jdou v rychlejším sledu než minulou sezonu. V tuto chvíli máme za sebou už tři turnaje. 
Pojďme si tedy připomenout, jak se nám v nich dařilo. 

První turnaj pro nás znamenal premiéru ve 2. lize, do které jsme se probojovali. Většina 
týmů pro nás byla velkou neznámou a tak jsme plni očekávání nastoupili k prvnímu zápasu. 
A premiéra to byla velmi povedená. Hladce jsme vyhráli 8:1. V dobrém rozmaru jsme 
vstoupili i na druhý zápas ve skupině a v něm přišla ledová sprcha v podobě prohry 1:9. 
Poslední zápas naší skupiny jsme prohráli v poměru 2:6. Ve čtvrtfinále na nás čekal další 
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nový soupeř a po vyrovnaném průběhu jsme nakonec podlehli 2:4 pozdějšímu vítězi celého 
turnaje. Dostali jsme tedy lekci a zaplatili trochu nováčkovskou daň. Ochutnali jsme, jak 
chutná druhá liga a jaký je výkonnostní rozdíl mezi třetí ligou.

1. turnaj
Základní skupina
Panduři-Rookies  – Cavespiders Vavřinec 1:8
Cavespiders Vavřinec – A. C. A. B. Brno 1:9
Cavespiders Vavřinec – Orel Ivančice 2:6

Čtvrtfinále
TJ Sokol Zastávka – Cavespiders Vavřinec 4:2

Na další turnaj jsme odjeli v trochu pozměněné sestavě. Tentokrát se hrálo na hale 
Hattricku Brno. Jen pro zajímavost, letošní ročník se odehrává ve třech halách v Brně. Hned 
v prvním zápase jsme narazili na našeho kata ze čtvrtfinále předešlého turnaje. Oplatili jsme 
mu porážku a zvítězili jsme nejtěsnějším rozdílem 4:3. I v dalším zápase jsme si vychutnali 
pocit vítězství a netrpělivě čekali na třetí zápas skupiny. Ten jsme bohužel nezvládli a se 
4 body jsme vyčkávali na našeho soupeře pro čtvrtfinále. V něm jsme se střetli s jedním 
z favoritů celého ročníku naší druhé ligy. Do utkání jsme vstoupili nadějně a brzy se ujali 
vedení 2:0. Bohužel, našimi chybami jsme soupeře dostali zpět do zápasu a on toho dokonale 
využil. Celé utkání otočil ve svůj prospěch a tak jsme dál čekali na postup přes čtvrtfinále.

Základní skupina
Cavespiders Vavřinec – TJ Sokol Zastávka 4:3
Panduři-Rookies – Cavespiders Vavřinec 2:4
Bíteš – Cavespiders Vavřinec 6:1
Čtvrtfinále
Cavespiders Vavřinec – FbK Berušky 3:5

Zatím poslední odehraný turnaj se uskutečnil v hale Start Brno. Ocitli jsme se ve velmi 
těžké skupině a podle předchozích výsledků jsme byli pasováni do role outsidera. Soupeři 
neměli sice svůj nejlepší den, ale my jsme na tom byli, bohužel, podobně. Nadějně rozehrané 
zápasy, jsme si vlastními chybami kazili sami. První zápas ve skupině jsme prohráli vlastním 
gólem 45 vteřin před koncem. Další zápas jsme poměrně hladce prohráli s lídrem naší ligy. 
Ve třetím zápase jsme měli v jednu chvíli soupeře na lopatkách. Kdybychom za stavu 3:1 
přidali další jednu nebo dvě branky, bylo po zápase. Bohužel, opět po našich chybách jsme 
nakonec zápas nezvládli a prohráli 3:6. Po základní skupině, s čistým bodovým kontem, jsme 
narazili na přijatelného soupeře Pandury-Rookies. Zatím jsme vyhráli všechny vzájemné 
zápasy a nejinak tomu bylo i tentokrát. Konečně jsme přešli přes čtvrtfinále do další části 
play-off. V semifinále jsme už nezopakovali svůj dobrý výkon z předchozího zápasu a museli 
se tedy spokojit s bojem o třetí místo. Ani v něm jsme nenašli recept na dobrou a tvrdou hru 
soupeře. Celkově jsme získali 3 body a ve vyrovnané tabulce nám patří zatím sedmé místo.
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Celková tabulka po 3. kole
2. liga 

Pořadí Tým Počet zápasů Skóre (V:O) Body

 1 FbK Berušky  18  81:35  32
 2 Orel Ivančice  18  53:56  24
 3 TJ Sokol Zastávka  14  47:39  19
 4 Bíteš  14  43:35  18
 5 Florbal. com Team  16  42:52  16
 6 A. C. A. B. Brno  14  54:55  15
 7 Cavespiders Vavřinec  15  42:63  11
 8 Panduři-Rookies  13  30:57  10

Do dalších zápasů budeme muset zlepšit naši hru a hlavně proměňování šancí, které 
nás zatím srážejí na spodní patra tabulky. Soupeři jsou vyrovnaní, a pokud se nám podaří 
posílit náš úzký kádr o jednoho-dva dobré hráče, neměli bychom se strachovat o setrvání 
v této 2. lize.

Chtěl bych vás ještě informovat o novinkách, které se udály přes léto. Rozhodli jsme se 
založit občanské sdružení. Od 21.10.2010 jsme registrováni jako Florbalový klub Cave-
spiders Vavřinec o. s. Nadále jsme si uchovali ve svém názvu jméno obce a věříme, že nás 
bude v naší sportovní reprezentaci podporovat. V jednání jsme i s dalšími partnery, kteří nás 
budou sponzorovat. Chtěli bychom vytvořit podmínky pro stabilní fungování našeho klubu 
v AFL. Věřím, že se nám podaří postupně začleňovat nové mladé tváře do našeho týmu 
a florbal bude dalším sportem pro volný čas v našem nejbližším regionu pro děti a mládež.

Ondřej Mach
Vedoucí Florbalového klubu Cavespiders Vavřinec o. s. 

AktUÁlNÍ INFORMACE Z ObÚ VAVŘINEC

•	 Obracíme se občany, aby v průběhu letošní zimy pomohli v úklidu chodníků, případně 
místních komunikací u svých nemovitostí. Posypový materiál bude připraven v dosta-
tečném množství v plastových nádobách. Údržbu chodníků a místních komunikací 
u neobydlených nemovitostí bude zajišťovat obecní úřad. Plužení komunikací bude 
zajištěno stejně jako v loňském roce.

•	 Dále se obracíme na vlastníky automobilů, aby parkovali v průběhu zimního období pokud 
možno mimo místní komunikace a usnadnili tak provádění zimní údržby komunikací 
a svoz domovního odpadu.

Obecní úřad
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SEZNAM jUbIlANtŮ V ObdObÍ SRpEN – ŘÍjEN 2010

Níže jsou uvedeni pouze občané, kteří písemně souhlasili se zveřejněním údajů  
v INFORMAČNÍM ZPRAVODAJI.

Jméno jubilanta Bydliště Věk

Pořízek Jan Vavřinec 42 87 roků

Nečasová Ludmila Veselice 65 91 roků

Blažková Anděla Vavřinec 50 86 roků

Kakáčová Věra Vavřinec 90 75 roků

Kalová Marta Vavřinec 60 80 roků

Němcová Marie Veselice 67 86 roků

Jubilantům srdečně blahopřejeme

kAlENdÁŘ AkCÍ NA lIStOpAd – pROSINEC 2010

Zájezd  ................................................................................. 21.11.2010
Pořádá Svaz tělesně postižených, o. s. Vavřinec,
Zahradnictví u Kopřivů v Šebrově

Rehabilitační plavání ...........................................................23.11.2010
Pořádá Svaz tělesně postižených, o. s. Vavřinec, Poliklinika Blansko

Vánoce v knihovně  ............................................................ 27.11. 2010
Akce pro děti ve veselické knihovně, tvořivá dílna na téma Vánoc,
poslech koled, zdobení vánočního stromku., začátek v 16 hod.

Slavnostní rozsvěcení vánočního stromu ve Vavřinci  ......28.11.2010
Prostranství před kapličkou, začátek v 15 hod.

Slavnostní rozsvěcení vánočního stromu ve Veselici  ..........  5.12.2010
Prostranství na nové návsi, začátek v 15 hod.

Mikulášské posezení ............................................................  7.12.2010
Pořádá Svaz tělesně postižených, o. s. Vavřinec ve Spol. místnosti 
Vavřinec, začátek ve 14 hod.

Ze života včel  .................................................................... 11. 12. 2010
Pořádá Knihovna Veselice ve spol. místnosti v budově OV Suchdol,
přednáška o včelaření, zdobení perníků, začátek v 16 hod.
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Bytový textil

ceny již od  26,- / 1m

ceny již od 270,-

399,- klasické

stavebnice  od 202,-

tky od 84,-

164,-

ponožky, termoponožky

a
kontakt:

Lucie Opustilová
Veselice 66, tel: 737177738, e-mail: info@ceskykosik.cz

www.ceskykosik.cz



Rekonstrukce 
KD Veselice

Rekonstrukce kanalizace 
ve Veselici

Zakončení školních 
prázdnin ve Veselici

Účastníci rehabilitačního 
pobytu v Luhačovicích

Rekonstrukce 
KD Veselice

8

9

10

7

11
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Vítání občánků
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